



Université Catholique de Bukavu

Relations extérieures et Communication

<https://ucbukavu.ac.cd/> – Super Lacus Ac Montes Splendens

02 Bugabo, Avenue de la Mission, Commune de Kadutu, Ville de Bukavu

REPUBLIQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO

MISE AU POINT SUR LES SITUATIONS SANITAIRE ET SECURITAIRE LOCALES N°008 – 31 DECEMBRE 2019

SITUATION SECURITAIRE

La Ville de Bukavu a enregistré plusieurs dégâts matériels et des pertes en vies humaines suite aux pluies qui se sont abattues sur la ville au mois de décembre. Une personne a été kidnappée non loin du Lycée Wima et une autre a été assassinée par des inconnus à Muhumba. Un présumé voleur a été tué par la population au quartier Nkafu. Un jeune garçon a été lynché par les jeunes de son quartier après qu'il ait tué sa mère avec un couteau au quartier Nyalukemba. A Idjwi deux personnes sont mortes à la suite des échauffourées qui ont opposé les habitants de la chefferie Rubenga à ceux de Ntambuka. Deux hommes en armes et en tenue militaire ont tendu une embuscade à une moto en provenance de Mwenga pour Bukavu et emporté une somme d'argent (3000\$), des téléphones et autres biens de valeur. A Kalehe, deux personnes ont été assassinées par des personnes armées. Plus de 2000 rebelles du CNRD, Conseil National pour le Renouveau Démocratique seraient rapatriés vers leur pays d'origine (Rwanda) depuis le début des opérations de traque des forces négatives dans l'Est de la RD Congo. Un bus en provenance d'Uvira a été attaqué et pillé par des hommes armés entre Mutarule et Nyakabera.

SITUATION SANITAIRE

La prévention contre Ebola reste effective.

Geographical coordinates

Bugabo's campus 2° 30' 03" S and 28° 50' 57" E
Kalehe 2° 05' 49" S and 28° 54' 17" E (69 km from Bukavu) **Uvira** 3° 22' 21" S and 29° 08' 41" E (131 km from Bukavu) **Mwenga** 3° 17' 40" S and 28° 09' 59" E (203km from Bukavu)
Idjwi 2° 35' 41" and 29° 04' 05" E (68km from Bukavu)

UPDATE ON LOCAL HEALTH AND SAFETY STATUS N°008 – 31 DECEMBER 2019

SECURITY STATUS

The city of Bukavu recorded several material damages and deaths following the rains which fell on the city in December. One person was kidnapped near Wima High School and another was murdered by strangers in Muhumba. An alleged thief was killed by the population in Nkafu district. A young boy was lynched by young people in his neighborhood after he killed his mother with a knife in Nyalukemba. In Idjwi, two people died in scuffles that pitted the residents of Rubenga against those of Ntambuka. Two armed men in military uniform ambushed a motorbike coming from Mwenga to Bukavu and took \$ 3,000, phones and other valuables. In Kalehe territory, two persons were murdered by armed men. More than 2,000 CRND rebels have been repatriated to Rwanda, their country of origin, since the start of the hunts against negative forces in eastern DRC. A bus from Uvira was attacked and looted by armed men between Mutarule and Nyakabera.

HEALTH STATUS

The prevention against Ebola is still effective.

CITY OF BUKAVU STATUS

| Menace | Status | Vulnerability |
|----------------------------|---------|---------------|
| Security | | |
| Armed robbery | 2 cases | |
| Killing | 1 case | |
| Kidnapping | 1 case | |
| Health | | |
| Ebola | 0 case | |
| Others | | |
| Killing in social tensions | 4 cases | |



■ Large/Likely
■ Moderate/Possible
■ Limited/Unlikely
■ None

Mitigation method:

Security: be careful, always keep supervisors and UCB members informed of your movements in and out of the City. Avoid an accommodation in districts declared inappropriate. Ask for advices if necessary.
Health: Follow the WHO's prevention measures.